
Den  otevřených  dveří  v
teplárně
úterý, 15. srpna 2017

Sobota 16. září 2017 v areálu v Novohradské ulici nabídne
program pro všechny bez rozdílu věku

Už pošesté si mohou obyvatelé a návštěvníci města, stejně jako
rodinní  příslušníci  zaměstnanců  či  příznivci  energetiky,
prohlédnout výrobní provozy českobudějovické teplárny.

Stejně  jako  loni  bude  parkoviště  zaměstnanců  vyhrazeno
návštěvníkům  akce,  kteří  si  budou  moci  opět  prohlédnout
výrobu, seznámit se s provozem v základním závodu teplárny,
která zásobuje České Budějovice tepelnou energií už od roku
1965,  a  užít  si  doprovodný  program  pro  celou  rodinu  ve
venkovních prostorách areálu.

Na děti čekají novinky, například lanová dráha, šlapací auta,
výtvarný atelier i tradiční lákadla jako jsou skákací atrakce
a  parní  vlak.  Ten  bude  kyvadlově  dopravovat  cestující  z
vlakového nádraží přes depo ČD Cargo do teplárny a zpět. A
mnoho  dalšího.  Prostorné  stany  s  kulturním  programem  a
nabídkou občerstvení jsou zajištěny.

Celodenní  akci  bude  moderovat  Kamil  Dráb.  Podrobnosti
naleznete  v  přiloženém  programu.

Trasy  prohlídek  výroby  nejsou  bezbariérové,  proto  nejsou
vhodné  pro  osoby  s  pohybovým  omezením,  není  možné  je
absolvovat ani například s dětskými kočárky. Jsou vhodné pro
děti  od  6  let.  Za  děti  zodpovídají  rodiče  nebo  jejich
doprovod.

Program akce
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Teplárna nedodává jen teplo,
ale  i  chlad.  Jihočeská
univerzita technologii výroby
chladu  právě  přes  léto
využívá
středa, 2. srpna 2017

Letos poprvé je chlad vyráběn z horké vody, do loňského roku
byla vstupním médiem pára

V období od 1. 6. do 31. 8. je v provozu plně automatizovaná
chladicí  jednotka,  chlad  je  dodáván  do  vybraných  budov
Jihočeské univerzity jako je univerzitní knihovna, Filozofická
fakulta  a  rektorát.  Chladicí  jednotka  je  napájena  ze
společného výměníku, který slouží zároveň pro ohřev okruhu
topení v topné sezoně a celoročně pro ohřev teplé vody.

Chlad  je  dalším  produktem  teplárny  vedle  tradiční  výroby
tepla,  páry  nebo  elektřiny.  Letos  poprvé  po  8  letech  ale
vzniká místo z páry z horké vody. Nevyhovující parovodní síť v
oblasti byla přestavěna na horkovodní z důvodu snížení ztrát a
optimalizace  vedení.  Zároveň  musela  být  rekonstruována  i
výměníková stanice. Do ní byl přidán další výměník „voda-
voda“, čímž se zároveň zajistila stoprocentní záloha, která
přispěje  ke  zvýšení  spolehlivosti  všech  dodávek.  Jak  nová
technologie  funguje?  Ve  výměníkové  stanici  je  teplotním
přestupem vody z horkovodu vyráběna topná voda pro topení a
zároveň voda používaná pro výrobu chladu se stejnými parametry
jako dříve z páry.
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Optimalizace parovodního systému na horkovodní v celé oblasti
Jihočeské univerzity a Akademie věd včetně odstavení starého a
ztrátového  parovodu  o  délce  856  metrů  byla  realizována  v
letech 2016 – 2017, její hodnota je 11 miliónů korun a na
projekt  byla  poskytnuta  podpora  ze  zdrojů  Evropské  unie.
Vypočtená  úspora  tepelných  ztrát  v  rozvodech  činí  70  %  z
dodané energie.

Teplárenský  zpravodaj  číslo
20
Režim celé obrazovky

Obyvatelé Budějovic o teplou
vodu  nepřijdou  ani  při
odstávce teplárny
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 18. července 2017

Obyvatelé Českých Budějovic o teplou vodu nepřijdou ani při
pravidelné letní odstávce výrobních zařízení Teplárny České
Budějovice  v  Novohradské  ulici,  která  slouží  k  revizi  a
technické údržbě. Letos odstávka začne v pátek 21. července
večer a skončí v úterý 25. července dopoledne.

„V řadě měst se lidé v této době musí spokojit jen se studenou
vodou.  V  Českých  Budějovicích  ale  máme  energetické  zdroje
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teplárny rozloženy tak, že i přes nezbytnou každoroční údržbu
výrobních  bloků  jejich  odstávku  odběratelé  vůbec
nezaznamenají,“  vysvětluje  Tomáš  Kollarczyk,  místopředseda
představenstva teplárny.

O podobný komfort mnohde ale obyvatelé přicházejí. Bez teplé
vody se na čas musí třeba obejít lidé v Mostě, Litvínově,
Mladé Boleslavi, Varnsdorfu nebo na některých sídlištích v
Praze. A také v jihočeských městech.

V této době se kontroluje a opraví vše, na co v topné sezóně
není čas nebo to kvůli nepřetržitému provozu není ani možné.
„Každoročně to je jediná možnost jak provést nutné revize
strojního i elektrického zařízení a připravit je na další
topnou sezonu. Pro bezpečnost a spolehlivost dodávek tepla,
teplé vody a páry jsou tyto práce a preventivní prohlídky
zařízení  zcela  zásadní,“  uvedl  Martin  Žahourek,  člen
představenstva  teplárny.

Zatímco  plošnému  přerušení  dodávek  teplé  vody  se  České
Budějovice  vyhnou,  těm  krátkodobým  v  několika  ulicích  či
domech už nikoliv. Je to v místech, kde se provádějí plánované
opravy teplovodů a výměníkových stanic nebo se parovodní síť
přestavuje na horkovodní.

„Ani  při  místních  odstávkách  jednotlivých  odběratelů,
způsobených  opravami,  nechceme  nic  podcenit.  Délka  těchto
odstávek  je  vždy  co  nejkratší  podle  technické  náročnosti
úprav. Obecně ale jednotlivé opravy realizujeme v řádu hodin.
Obyvatele  o  tom  v  konkrétních  místech  vždy  s  předstihem
informujeme,“  dodal  Tomáš  Kollarczyk.  Obdobné  to  je  i  s
firemní klientelou, kde například dodávka středního tlaku páry
bude zajištěna podle smluvních dodávek a osobního jednání s
odběrateli.

„Léto  je  pro  teplárny  stejně  důležité  jako  vlastní  topná
sezóna. Energetika je provozně velmi náročná a každé opomenutí
nebo zanedbání údržby se zpravidla později vymstí. A tomu



chceme předcházet,“ uzavřel Martin Žahourek.

Majoritním akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice,
a.s. je s 99,55 % akcií město České Budějovice.

Plánovaná  letní  odstávka
výroby  2017  v  areálu  v
Novohradské ulici
pátek, 14. července 2017

Letos  od  pátečního  večera  21.  července,  kdy  ve  20  hodin
začíná, do úterý 25. července, kdy v 9 hodin ráno končí.

Pravidelná  letní  odstávka  výroby  v  hlavním  areálu  umožní
zkontrolovat, opravit a vyměnit vše, co během nepřetržitého
provozu v topné sezóně realizovat nelze. Navazuje prakticky na
roční monitoring provozních situací a požadavků vzešlých z
nárazových kontrol zařízení. Práce jsou koordinovány tak, aby
se  během  5  dnů  všechno  stihlo,  spolupráce  úseků  údržby  i
dodavatelských firem je klíčová. V krátkém čase, který je k
dispozici, se musí udělat mnoho věcí, plánování prací tedy
musí být důkladné a s velkým předstihem, účelně se využije
každá hodina.

Výrobní  zařízení  teplárny  bez  pravidelné  odstávky  bezpečně
provozovat nelze, předchází se tak zpravidla i neplánovaným
opravám a výpadkům během roku.

Důležité je, že během letní odstávky obyvatelé města a firemní
klienti o teplou vodu nepřijdou, ta bude dodána ze záložního
zdroje Vráto. Stejně tak bude zajištěna i pára. Energetické
zdroje  jsou  v  Českých  Budějovicích  už  historicky
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diverzifikovány s ohledem na spokojenost spotřebitele, jedná
se o určitý bonus, kterým se v jiných městech lidé těšit
nemohou.

Více v tiskové zprávě:

Obyvatelé Budějovic o teplou vodu nepřijdou ani při odstávce
teplárny

Sokolí  budka  na  komíně
výtopny Vráto je už obydlená
úterý, 4. července 2017

Od  23.  června  se  v  ní  pravidelně  objevuje  samice  sokola
stěhovavého

Tento kriticky ohrožený dravec vyhledává stanoviště ve výškách
nad 50 metrů, kde již není ohrožen predátory a kde nalézá
dostatek potravy. Teplárna České Budějovice se před půl rokem
zapojila  do  projektu  obecně  prospěšné  společnosti  ALKA
Wildlife,  která  se  vyhledáváním  vhodných  míst  pro  sokoly
zabývá  a  zajišťuje  celorepublikový  monitoring  hnízdící
populace.

Speciální hnízdní budka byla loni před Silvestrem instalována
ve výšce 120 m na komíně výtopny Vráto. Zahnízdění by byl
obrovský úspěch, proto nyní doufáme, že se k samičce brzy
připojí vhodný partner.

Více čtěte v tiskové zprávě:

Samice  kriticky  ohroženého  sokola  se  usadila  na  komíně
teplárny. Najde partnera?
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Sokola je možné sledovat on-line:

http://www.teplarna-cb.cz/hnizdo/img.php

 

Samice  kriticky  ohroženého
sokola se usadila na komíně
teplárny. Najde partnera?
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 4. července 2017

Po  půl  roce  od  instalace  speciální  hliníkové  budky  pro
hnízdění  sokola  stěhovavého  na  komíně  výtopny  Vráto
českobudějovické teplárny, se v ní objevil první obyvatel.
Tedy obyvatelka. Jde totiž o samici tohoto chráněného dravce,
která se nově objevila v Českých Budějovicích.

„Máme z toho radost. Ani ornitologové, s nimiž spolupracujeme,
nečekali, že by se zde tito ptáci usadili tak rychle. Vždyť
jsme budku ve stodvacetimetrové výšce instalovali vloni 29.
prosince,  kdy  to  umožnilo  počasí,“  vysvětluje  Bohdana
Kollerová,  z  útvaru  komunikace  a  marketingu  teplárny.

Minikamera, sledující budku, zaznamenala první pobyt kriticky
ohroženého ptáka v pátek 23. června. Od té doby je patrné, že
se na nové místo stále opakovaně vrací. Teprve čas ale ukáže,
zda půjde také o trvalejší usazení. Zahnízdění by byl obrovský
úspěch.

Ornitologové prostředí kolem výtopny označili za velmi vhodné.
Je zde klid i dostatek potravy, tedy hlavně holubů. Proto
věří, že sem může doletět i sameček ze sokolí populace ve
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vzdálenějším okolí. „Na Šumavě je už osm párů, úspěšně hnízdí
i v Plzni a stále se šíří na východ. Podle mě je to jen
otázkou času,“ říká ornitolog Václav Beran. Právě on vytipoval
komín českobudějovické teplárny jako vhodný pro hnízdění a
dodal speciální budku.

Teplárna České Budějovice se tak připojila k projektu obecně
prospěšné  společnosti  ALKA  Wildlife,  která  se  vyhledáváním
vhodných míst pro sokoly zabývá a zajišťuje celorepublikový
monitoring hnízdící populace.

“Jsem  přesvědčen,  že  sokoli  v  Budějovicích  mohou  brzy
zahnízdit.  Podmínky  i  díky  teplárně  pro  to  mají  víc  než
vhodné. Na řadě objektů nás sokoli překvapili a objevili se
prakticky hned po instalaci budky, i když jsme tam o nich
předtím nevěděli,“ dodal Václav Beran, zoolog a kurátor sbírky
zoologie Muzea města Ústí nad Labem, který se záchraně sokola
stěhovavého věnuje řadu let.

Sokol stěhovavý hnízdí na stavbách nejčastěji ve výškách nad
50 metrů a k tomu jsou ochozy teplárenských komínů ideální. Na
nich  se  zároveň  snižuje  riziko,  že  hnízdiště  napadnou
predátoři, jak je ve volné přírodě běžné. Ve městech navíc
dravci nacházejí dostatek potravy, hlavně holuby. Tím pomáhají
přirozené rovnováze ptačí populace. Lokalita také nabízí klid
pro hnízdění. Paradoxně větší než ve skalních hnízdištích, kde
se pohybují horolezci nebo turisté. Průmyslové zóny měst se
proto  ukazují  jako  vhodné  a  především  bezpečné  hnízdní
lokality s téměř stoprocentní šancí na odchov mláďat.

V minulosti u nás sokol hnízdil na vhodných skalách, v 60.
letech ale vyhynul, když se v zemědělství rozšířila chemická
ochrana rostlin. Skalní páry se opět objevují od roku 1990.
První  sokoli  osídlující  lidské  stavby  přilétli  do  Čech  z
Německa okolo roku 2006 a od té doby se rozšířili do celé
západní části republiky. Na průmyslových stavbách hnízdí od
roku 2010. V roce 2015 ornitologové v Česku registrovali 82
párů těchto vzácných dravců. I když se v posledních letech



díky společné snaze evropských zemí jejich populace postupně
obnovuje, sokol stěhovaný patří stále mezi kriticky ohrožený
druh.

Veřejnost má možnost sokolí budku na komíně českobudějovické
teplárny  ve  Výtopně  Vráto  sledovat
na  http://www.teplarna-cb.cz/hnizdo/img.php

Majoritním akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice,
a.s. je s 99,55 % akcií město České Budějovice.

Další část výstavby horkovodu
zamíří  do  rušné  Rudolfovské
ulice a pokračovat bude ulicí
Lipenskou
čtvrtek, 29. června 2017

Modernizace první části distribuční sítě, kdy byl položen nový
horkovod v ulicích Klaricova, J. Plachty a Lannova, je před
dokončením.  K  30.  červnu  je  síť  hotová  po  technologické
stránce, terénní úpravy dotčených ploch budou dokončeny do
poloviny července.

Pokračování v ulici Lipenská, od ulice B. Smetany, bude v
návaznosti na zprůjezdnění etapy předcházející.

Začátkem prázdnin se výstavba přesune na další úsek. Konkrétně
od 5. července do ulic Rudolfovská a přilehlé části ulice
Lipenská. Horkovod v Rudolfovské by měl být hotov do 3. září,
Lipenská ve směru z Rudolfovské po ulici Nová pak do poloviny
září.
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Práce budou probíhat současně na dvou místech s ohledem na
urychlení výstavby horkovodu v dané lokalitě v době letních
prázdnin a zkrácení dopravního omezení.

Mapa:

Mapa II. části prací (ulice Rudolfovská, Lipenská)

Na projekt je poskytnuta podpora ze zdrojů Evropské unie.

Investor: Teplárna České Budějovice, a.s., Novohradská 32, 372
15 České Budějovice

Teplárna vyplatí za rok 2016
na dividendách 20,1 milionů,
tedy 36 korun na jednu akcii
úterý, 20. června 2017

Valná hromada dne 20. 6. 2017 rozhodla i o tom, že se město
stane jediným vlastníkem Teplárny České Budějovice

Na valné hromadě bylo rozhodnuto, že město České Budějovice
odkoupí zbylé akcie společnosti a stane se jejím stoprocentním
vlastníkem.  Tyto  akcie  byly  oceněny  na  základě  znaleckého
posudku Ústavu znalectví a oceňování Vysoké školy technické a
ekonomické a drobní akcionáři za ně obdrží 3 292 Kč za kus.

Dále  bylo  odsouhlaseno,  že  si  akcionáři  Teplárny  České
Budějovice mezi sebe rozdělí 20,1 milionů, tedy 36 korun na
jednu akcii. Teplárna vloni vykázala tržby z prodeje výrobku a
služeb ve výši 773,4 milionů Kč a meziročně je díky důslednému
řízení  výroby,  snížení  ztrát  v  distribuční  síti  a  vyšším
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prodejům tepla zvýšila o 14 milionů Kč.

Celé znění tiskové zprávy:

Město se stane jediným vlastníkem Teplárny České Budějovice

Město  se  stane  jediným
vlastníkem  Teplárny  České
Budějovice
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 20. 6. 2017

Teplárna  České  Budějovice  se  stane  stoprocentním  majetkem
Statutárního města České Budějovice. Rozhodla o tom dnes valná
hromada energetické společnosti. V ní město už vlastní 99,55
procenta  akcií  a  využilo  ustanovení  zákona  o  obchodních
korporacích  o  přechodu  zbylých  cenných  papírů  na  hlavního
akcionáře. Vytěsnění drobní vlastníci obdrží za každou akcii
3292  Kč,  jak  určil  znalecký  posudek  Ústavu  znalectví  a
oceňování Vysoké školy technické a ekonomické.

Město  tak  získá  absolutní  kontrolu  nad  prosperující
společností,  která  každý  rok  ze  svého  čistého  zisku
prostřednictvím dividend významně přispívá do jeho rozpočtu.
Za rok 2016, kdy zisk po zdanění dosáhl 44,2 milionů Kč, na
dividendy připadlo 20,1 milionů, tedy 36 korun na akcii. Vedle
toho akcionáři přidělili 3,9 milionů Kč do sociálního fondu
zaměstnanců  a  zbylých  20,2  milionů  Kč  ponechali  na  účtu
nerozděleného zisku. „Výše dividend odpovídá dlouhodobé praxi
společnosti  a  finančním  plánům  představenstva,“  uvedl  jeho
předseda Václav Král.

Českobudějovická  teplárna  vloni  vykázala  tržby  z  prodeje

https://www.teplarna-cb.cz/mesto-se-stane-jedinym-vlastnikem-teplarny-ceske-budejovice/
https://www.teplarna-cb.cz/mesto-se-stane-jedinym-vlastnikem-teplarny-ceske-budejovice/
https://www.teplarna-cb.cz/mesto-se-stane-jedinym-vlastnikem-teplarny-ceske-budejovice/
https://www.teplarna-cb.cz/mesto-se-stane-jedinym-vlastnikem-teplarny-ceske-budejovice/


výrobku a služeb ve výši 773,4 milionů Kč a meziročně je díky
důslednému řízení výroby, snížení ztrát v distribuční síti a
vyšším prodejům tepla zvýšila o 14 milionů Kč. „Hospodářský
výsledek pokládáme za úspěch, neboť za sebou máme náročný rok.
Ceny  elektřiny  se  držely  velmi  nízko,  navíc  hospodaření
negativně ovlivnila závada turbíny. Díky chladnému počasí ale
byla  poptávka  po  tepelné  energii  vysoká,“  uvedl  Tomáš
Kollarczyk, místopředseda představenstva. V roce 2016 teplárna
uzavřela nové kontrakty na odběr 12 787 GJ tepla a vytvořila
kladné  roční  saldo  7576  GJ.  Významnou  roli  v  tom  hraje
dlouhodobě  prosazovaná  strategie  udržitelných  cen  tepla  ve
městě a modernizace rozvodné sítě.

Při  průměrné  venkovní  teplotě  9,6  °C  a  246  topných  dnech
teplárna loni prodej tepla zvýšila o 7,1 procenta na 1 573 TJ.
Většinu  ho  odebral  průmysl  a  infrastruktura,  na  28  334
domácností  připadlo  643  TJ.  Celkově  firma  evidovala  1181
odběratelů tepla. Za jeho prodej utržila o 5,3 procenta víc,
zatímco  elektřiny  naopak  prodala  o  13,6  procenta  méně,  a
vzhledem k nízkým výkupním cenám jí tyto tržby klesly o 19,6
procenta.

Místopředseda  dozorčí  rady  Radek  Mach  informoval,  že
představenstvo  teplárny  připravuje  aktualizaci  dlouhodobé
koncepce podnikání. V jejím rámci intenzivně jedná s firmou
ČEZ o podmínkách dodávek části tepla z Jaderné elektrárny
Temelín, které by ohřívalo část horkovodní sítě. „Pro nás je
klíčová  ekonomická  a  cenová  úroveň.  Nakupované  teplo  musí
našim  zákazníkům  zajistit  dlouhodobou  stabilitu  cen  a
akcionářům  rentabilitu  projektu,“  řekl  Václav  Král.

Firma  přitom  klade  velký  důraz  na  modernizaci  distribuční
sítě, kdy jsou parovody nahrazovány horkovody, a snižování
tepelných ztrát. „Horkovody šetří primární energii, potřebnou
k výrobě tepla, snižují náklady na distribuci a tím přinášejí
značné  energetické  úspory,“  říká  Martin  Žahourek,  člen
představenstva. Loni horkovodní síť měřila 23 km a letos dál
poroste. Celkem teplovodní síť ve městě měří 165 km.



Valná hromada z funkce člena dozorčí rady odvolala Michala
Kohna kvůli jeho členství ve statutárních orgánech právnické
osoby s podobným předmětem činnosti, což zákon neumožňuje. Na
jeho místo zvolila primátora Jiřího Svobodu.

Majoritním akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice,
a.s. je s 99,55 % akcií město České Budějovice.


